
                                                                                                            

 

 

1 Verslag jaarvergadering wijkraad Molenwijk 25 april 2023  (concept) 

 

 

Verslag jaarvergadering Wijkraad Molenwijk Haarlem dinsdag 25 april 2023 
Locatie: Frieslandlaan 1, Het Open koffie Huis 

Aanvang 19.30u 
 

Wijkraad : Bestuur: Riet Ooms (voorzitter); Marjolein Huijser (secretaris); Ruud Norg (penningmeester). 

  Leden: Frits Breen (wijkbeheer); Paulien Heesbeen (coördinator Buurtouders); Ben Ali (Buurtouder); 

Marlies Vercruysse (ambtelijke stukken); Jolanthe Singh (algemene zaken).   

  Notulist: Sylvia van den Berg 

Gasten : Guda Kay (gemeente Haarlem, 8wijkplatform9); Michel de Graaf (Gebiedsverbinder); Mustapha el Yajloufi 

(wijkagent); Rosa Scheper en Indra Sinnige (Handhaving); Kelly Toonen (Buurts); René Reeuwijk en 

Antoinette Wijnoogst (wijkraad Boerhaavewijk); Yvonne van Schie en Saskia Klitsie (wijkraad 

Europawijk); Hans Langbroek (website); Raphael Steenbergen (Piphits); Gerard van Nimwegen, Wendy 

Plompen, Joan Lommen, Marga Posthumus, Frank Schouten, Vonny Verbeem, Jane Westerik, Miel 

Winkel en Joop Spiekermann (bewoners) . 

Afwezig : Jamila Ereduani (lid) 

 
 

Opening vergadering door de voorzitter 

Riet opent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom. 
 

• De leden van de wijkraad worden voorgesteld. Frits is aftredend en herkiesbaar. Daarnaast worden twee 

nieuwe leden voorgesteld. De vergadering gaat akkoord met zowel een volgende termijn van Frits als met 

het aantreden van de twee nieuwe leden, waarmee de wijkraad er thans als volgt uitziet: 
 

Bestuur: Riet Ooms Voorzitter 

  Ruud Norg Penningmeester 

  Marjolein Huijser Secretaris 

Leden: Frits Breen Wijkbeheer 

  Paulien Heesbeen Coördinator Buurtouders 

  Ben Ali Buurtouder 

  Marlies Vercruysse Ambtelijke stukken 

  Jolanthe Singh Diverse projecten / algemene zaken 

  Jamila Ereduani Lief en Leed-straten 

 

Wijkbeheer en werk- / klankbordgroepen 

In totaal zijn ongeveer 70 mensen actief in de wijk: 

- Wijkraad : 9 personen 

- Kascommissie : 2 personen 

- Groengroep : 8 personen 

- Klankbordgroep Molenplaspark : 12 personen 

- Klankbordgroep Zuid Schalkwijkerweg : 6 buurtbewoners 

- Buurtouders : 8 personen 

- Redactie wijkkrant : 4 personen 

- Bezorgers wijkkrant : 11 personen 

- Beheerders website : 2 personen 

- Organisatie Buurtcamping : 6 personen 

- Werkgroep Verkeer : samen met de drie andere wijkraden van Schalkwijk 

- Werkgroep Groene Zoom : samen met de drie andere wijkraden van Schalkwijk 
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• Verslag wijkbeheer (Frits) 

Wensen van buurtbewoners vallen vaak buiten het 8normale9 budget van de gemeente: een picknicktafel, 
een speelplek, het opknappen van pleintjes etc. Ook het onderhoud van bomen is niet altijd 

vanzelfsprekend; hoge bomen vangen veel wind en dit kan bij storm gevaar opleveren. Zeker wanneer 

het een verder gezonde boom betreft, is extra actie nodig om schade te voorkomen. Niet alle wensen 

kunnen worden gehonoreerd, soms zijn er met wat aanpassingen toch mogelijkheden. Het is in ieder geval 

meestal een kwestie van een lange adem. Communicatie met de gemeente is niet altijd even gemakkelijk; 

in de afgelopen periode zijn drie verschillende contactpersonen opgestapt, wat de continuïteit niet ten 

goede komt. Frits wordt bedankt voor zijn tomeloze inzet. 
 

• Verslag wijkkrant De Molen (Marjolein/Joan) 

De redactie van De Molen is geheel vernieuwd en bestaat uit vier personen. Er was sprake van een 

Razende Reporter die op onregelmatige basis interviews zou verzorgen. Op dit moment wordt gezocht 

naar een vrijwilliger die deze taak op zich wil nemen. De redactie is te bereiken via 

demolen@wijkraadmolenwijk.nl. 
 

• Verslag werkgroep Groen  

De Groengroep – acht personen – is inmiddels al enkele jaren wekelijks actief in het parkje bij Jumbo 

(Sprielderplein, Duivedanspad). Het resultaat wordt steeds zichtbaarder. Het is groener, mooier én je ziet 

vogels en insecten weer terugkomen. 
 

• Verslag klankbordgroep Molenplaspark 

De groep wordt gevormd uit wijkbewoners, het restaurant, de gemeente en Spaarnelanden. Twee keer 

per jaar wordt het gebruik van het park geëvalueerd en vindt overleg plaats over eventuele aanpassingen. 

Een oproep in De Molen voor deelnemers van de klankbordgroep leverde wel tien nieuwe mensen op!  
 

• Verslag Buurtouders (Paulien) 

Het team van Buurtouders bestaat op dit moment uit acht personen, allen met een VOG. Zij hebben een 

eigen ruimte waar maandelijks overleg plaatsvindt. Ook met Handhaving en wijkagent wordt geregeld 

overlegd. Door de korte lijn kunnen laatstgenoemden in geval van calamiteiten snel ter plaatse zijn. Er 

wordt samengewerkt met de Buurtouders van Meerwijk: zij verzorgen cursussen, wij verzorgen AED-

trainingen. Wijkbewoners spreken veel waardering uit voor de Buurtouders. Bij vragen en/of problemen 

zijn de Buurtouders te bereiken via buurtouders@wijkraadmolenwijk.nl. 
 

• Tegelwippen 

Verspreid over Haarlem heeft vorige week tijdens de actie Tegelwippen zo9n 500 m2  aan tegels plaats 

moeten maken voor groen. Een wijkbewoner stelde 1m2 beschikbaar als voorbeeldtuintje; de werkgroep 

Groen heeft hiermee geholpen. Het belang van meer groen leeft bij steeds meer bewoners: in 2022 

werden in Molenwijk twee 8bigbags9 aan tegels verzameld; dit jaar waren dat er zes!  
 

• Werkgroep Ontmoeting 

Bij de Buurtmaaltijd in januari waren gerechten uit zes verschillende landen vertegenwoordigd. Het was 

een groot succes: maar liefst 175 personen zijn hier op afgekomen. Op 15 juli a.s. zal de Buurtmaaltijd 

nogmaals worden georganiseerd. 

 

 

 

 

 

mailto:demolen@wijkraadmolenwijk.nl
mailto:buurtouders@wijkraadmolenwijk.nl
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Overzicht activiteiten van de wijkraad 2022 

- Bestuursvergaderingen (10 x per jaar)  

- Openbare wijkraadvergaderingen (10 x per jaar) 

- Deelname aan 4 wijkradenoverleg (1 x per 6 weken) 

- Koffieochtenden op woensdag (spreekuur voor bewoners) 

- Uitbrengen wijkkrant 4 x per jaar 

- Actief houden website en Facebookpagina 

- Tweede editie Schalkwijk aan Zet 

- Afsluiting crowdfundingsactie 

- AED cursus 

- Tegelwippen 

- 3e Buurtcamping 

- Vrijwilligersbijeenkomst december 

- Hulp bij aangifte Inkomstenbelasting 
 

Daarnaast volgt de wijkraad ontwikkelingen in de wijk, zoals: 

- de Zuid Schalkwijkerweg 

- de Waddenbuurt – Molenwijk noord 

- het gebied Zwemmerslaan – ter inspraak tot 31 mei 

- woningsplitsingen in onze wijk 

- beheer en groen 
 
Vraag:  Zijn er onderwerpen waar de wijkraad bewust niets mee doet? 

Antwoord:  Nee, die zijn er niet, maar soms is een onderwerp meer of minder actueel – onze aandacht dus ook. 

 

Financieel (Ruud) 

De Kascommissie – bestaande uit twee onafhankelijke wijkbewoners – hebben verklaard geen onregelmatigheden 

te hebben aangetroffen in de financiële stukken van de wijkraad. 

De verdubbeling van de daadwerkelijke administratiekosten t.o.v. het begrote bedrag betreft aanschaf 

apparatuur. 
 
De vergadering verleent décharge aan de penningmeester en het bestuur voor het gevoerde beleid. 

 

Van wijkraad naar wijkplatform 

In december 2022 heeft de gemeenteraad de startnotitie 8Van Wijkraad Naar Wijkplatform9 aangenomen. 
Wijkraden worden opgeheven en per 1 januari 2024 zullen wijkplatforms worden opgericht. Aanleiding hiervoor  

is een wettelijke verplichting in de nieuwe omgevingswet om te komen tot (actueel) participatiebeleid. De 

gemeente wil meer representatieve participatie, dus ook van bewoners die zich nu niet laten horen. 

 

Uit: 8Inleiding Startnotitie9 en 8Raadsstuk Startnotitie9 
 
Het college wil aan de slag voor een sociale, groene en leefbare stad en vraagt inwoners en ondernemers om zelf 

ook met initiatieven te komen voor de grote opgaven waar onze samenleving voor staat.  
 
Om méér betrokken Haarlemmers de ruimte te geven om de leefbaarheid in Haarlemse wijken te vergroten, zet 

het college in op wijkplatforms; een netwerk van bewoners, ondernemers en anderen in een wijk.   
 
Het wijkplatform zorgt voor verbinding tussen mensen en groepen in de wijk en voor verbinding tussen de wijk en 

de gemeente. 
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Kernboodschap van het College: Samen maken we de stad.  
 
Door wijkplatforms te faciliteren, wordt de verbinding en samenwerking in de wijken versterkt en de 

betrokkenheid van bewoners vergroot 
 
Vanuit een netwerk van bewoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties zal meer worden samengewerkt 

om de leefbaarheid en sociale cohesie in de wijk te verbeteren.  
 
Op thema's en op activiteiten kan een wisselwerking ontstaan tussen gemeente en actieve netwerkorganisaties.  
 
Door meer zeggenschap bij de buurt te leggen, wordt eigenaarschap en gedeelde verantwoordelijkheid verder 

gestimuleerd. 

 

Vijftig jaar wijkraden in Haarlem 

In 1974 worden de eerste wijkraden opgericht als inspraakorgaan van de gemeente. Zij geven – gevraagd en 

ongevraagd – advies aan de gemeente. De gemeente heeft de verplichting om in een vroeg stadium van 

besluitvorming advies aan de wijkraden te vragen. Deze verplichting is in de 4e verordening van 2020 verdwenen. 

De kerntaak voor de wijkraden blijft het behartigen van de belangen van bewoners en ondernemers in de wijk. 

Geen adviesrecht meer, maar de mogelijkheid van het beïnvloeden van besluitvorming door participatie en 

inspraak d.m.v. ervaringsdeskundigheid wijkraadleden, het peilen van meningen in de wijk en dit goed 

gedocumenteerd te communiceren met de gemeente. 

In 2023 zijn we op weg naar een 5e verordening, waar ook de belangenbehartiging verdwijnt. 

 

De vier wijkraden van Schalkwijk 

Op 2 december 2022 licht burgemeester Jos Wienen de voorzitters van de vier wijkraden telefonisch in. Twee 

dagen daarna hebben de vier voorzitters overleg – mede ter voorbereiding voor het geplande overleg met de 

stadsdeelbestuurder op 8 december. Op 15 december 2022 wordt de startnotitie 8Van wijkraad naar wijkplatform9 
aangenomen door de gemeenteraad. 
 
Op 8 februari 2023 is een bijeenkomst met de vier voorzitters, de stadsdeelbestuurder, de gebiedsmanager en 

gebiedsverbinder, projectleider en onafhankelijk gespreksleider. De gespreksonderwerpen zijn voornamelijk 8Hoe 
ziet u het platform?9 en 8Wat wilt u behouden?9. 
 
De wijkraden van Schalkwijk werken goed en hebben een constructieve houding. De samenwerking tussen de 

wijkraden en andere organisaties in Schalkwijk is goed en er vindt op regelmatige basis overleg plaats. Anders dan 

enkele anderen willen de wijkraden van Schalkwijk er niet met 8gestrekt been9 ingaan, maar kiezen voor de 
positieve benadering. 
 
Wat de wijkraden van Schalkwijk willen behouden: 

o Belangenbehartiging voor de wijk; 

o Contacten met diverse partijen: Buurts (vh VanHier), wooncorporaties, handhaving, wijkagent, 

zorginstellingen, scholen, Spaarnelanden, zelforganisaties, etc; 

o Wijkkrant, Buurtouders, Buurtcamping, Klankbordgroepen, Groengroep, Verkeersgroep, etc; 

o Ondersteuning vanuit de gemeente: subsidie, informatievoorziening en advisering. 
 
Het voorstel van de vier wijkraden voor Schalkwijk is: 

o Vier wijkplatforms – Boerhaavewijk, Europawijk, Meerwijk en Molenwijk; 

o Taken en bevoegdheden zoals we die nu ook hebben; 

o Ondersteuning va n de gemeente zoals we die nu hebben, inclusief het huidige budget; 

o Eigen behuizing (Huis van de Wijk) in elk deel van Schalkwijk. 
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Op 18 april 2023 organiseert de gemeente met de wijkraden en een breder netwerk van actieve partners een 

bijeenkomst om te komen tot (een) uitwerking van het idee van wijkplatform(s). 
 
De planning 

3e kwartaal 2023 Het beleid en de uitwerking is gereed voor inspraak 

4e kwartaal 2023 Vaststellen door de gemeenteraad  
 
De beoogde start voor de invoering van het beleid is 1 januari 2024. 

 

Vragen aan de gemeente, beantwoord door Guda Kay 

Guda Kay leidt in:  

• De weg naar het nieuwe beleid gaat over twee sporen, te weten: 

- Het opheffen van wijkraden en  oprichten van wijkplatforms; 

- Realisatie van participatie. 

• Belangenbehartiging wordt geen kerntaak van het wijkplatform. Wel worden zoveel mogelijk meningen of 

opmerkingen meegenomen bij besluitvorming door de gemeenteraad. Dit geldt vooral op het gebied van 

8Leefbaarheid9. 
• Uit divers overleg met wijkraden, maatschappelijke organisaties, woningcorporaties en actieve bewoners zijn 

meningen en opmerkingen verzameld. Deze worden bestudeerd en meegenomen in het te vormen beleid, 

en het vastleggen van kaders en hoe de gemeente dit kan ondersteunen. 

• Om te bepalen wat nog meer nodig is om aan de slag te gaan zullen nog mensen worden benaderd, 

waaronder bewoners. 

• Er is veel gekeken naar andere gemeenten zoals Groningen, Rotterdam en Utrecht en er hebben 

werkbezoeken plaatsgevonden. Daarbij werd gekeken naar 8Wat doen ze?9, 8Wat is de situatie nu?9 en 8Wat 
zijn de leerpunten?9. 

 

V:  Wat was het verwachtingspatroon van de andere gemeentes? 

A: Er is gekeken naar de resultaten in Rotterdam (met wijkraden) en Groningen (platforms) en Haarlem hoopt 

hiervan te leren. In Utrecht was men rigoureus: de wijkraden moesten weg. Gebleken is dat er veel zaken zijn 

waarmee zij worstelen. Voor Schalkwijk geldt dat wij willen voortborduren op wat er al is. 
 
V: Je sprak van een pilot. Kan Schalkwijk dit zijn? 

A: Het gaat hier goed. Er is veel overleg over waar het goed gaat en wat behouden moet worden. 
 
V: Hoe zit het met de financiering van het wijkplatform? 

A: Het huidige budget voor de wijkraden komt ten goede van de wijkplatforms. 
 
V: Wij vinden dat de wijkkrant moet blijven. Hoe zit het met communicatiebudget? Het is belangrijk dat alle 

wijkbewoners notie kunnen nemen van wat er speelt in de wijk. Hoe ziet de communicatie naar bewoners er uit 

na de transitie? 

A:  Als het alleen om Schalkwijk zou gaan zou een brede transitie niet nodig zijn. 
 
V: Wees eerlijk: in Groningen en Utrecht is het totaal geflopt, maar dat wordt er nergens bij verteld. 

V: Waarom opheffen? Het gaat toch goed? 

A: Inmiddels vinden wij ook dat het goede niet weggegooid moet worden. 
 
V: Wat was überhaupt de motivatie dit in gang te zetten? 

A: In meerdere wijken functioneren wijkraden absoluut niet. 
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V: Waarom dan geen pilot in de wijken waar het niet goed gaat? 

A: Dit is nu besloten. Er is echter voorbijgegaan aan goed functionerende wijkraden. 
 
V: U zegt dat de financiering op basis van bewonersaantallen wordt bepaald. Haarlem heeft zo’n 160.000 

inwoners, waarvan 35.000 in Schalkwijk. Met alle nieuwbouw zal dit aantal ongeveer 40.000 bewoners zijn. 

Dat is 25% van het totaal. Betekent dit ook dat 25% van het budget naar Schalkwijk zal gaan? 

A: Wij denken aan dezelfde hoeveelheden als nu het geval is, misschien iets meer voor de wijken waar nu niets / 

geen wijkraad aanwezig is. 
 
Er ontstaat een discussie m.b.t. verbinding en dat wijkraden geen afspiegeling zijn van de bewoners in hun wijk; 

jongeren  en migranten zijn zwaar ondervertegenwoordigd.  
 
Opgemerkt wordt dat een veelgehoord geluid van migranten is dat zij niet gehoord worden of erbuiten vallen. 8In 
plaats van alleen de wijkraadvergaderingen& ga eens op de markt staan, of in het winkelcentrum. Dan bereik je 
veel meer mensen!9 
Namens de wijkraden wordt geuit: 8Dat doen wij al jaren. Helaas komen diezelfde mensen dan niet opdagen9. 
 
Iemand anders merkt op dat het jammer is dat degene die dit allemaal 8verzonnen9 heeft zich niet laat zien. De 
uitleg hiervoor is dat ieder gebied in Haarlem een gebiedsbestuurder heeft en de bedoelde wethouder is aanwezig 

bij de bijeenkomsten van 8zijn9 deelgebied. 
 
Het viel één van de aanwezigen op dat een spreker – met ruime ervaring in gemeentepolitiek – bij de 

Participatiebijeenkomst in de Pletterij  talloze voorbeelden aandroeg van mislukte participatietrajecten. Hij vraagt 

zich af of er voorbeelden bestaan waar het wel goed gaat. 
 
De wijkraden kregen deze week een e-mail binnen van de Participatieraad, die op zoek is naar nieuwe leden. Bij 

de vacature wordt gesproken van een vacatievergoeding per vergadering. Leden van wijkraden zijn vrijwilligers, 

worden niet betaald voor deelname aan vergaderingen.  

Op de vraag wat de rol is van de Participatieraad in het geheel, antwoord de gebiedsverbinder dat hij dit zal 

navragen. 
 
Tot slot merkt Riet op dat de wijkraad heel vaak met zowel de andere drie wijkraden als met andere organisaties 

samenwerkt. De 8lijntjes9 zijn er dus al. 
Guda hoopt dat de boodschap inmiddels is overgekomen; er wordt aan een minder drastische omslag gedacht 

voor Schalkwijk 

 

Riet dankt Guda voor het beantwoorden van de vragen. 

 

 

Sluiting  

Nadat blijkt dat niemand iets te melden heeft voor de rondvraag dankt Riet de aanwezigen voor hun komst en 

inbreng. Zij nodigt iedereen uit nog even na te praten onder het genot van een drankje en sluit de vergadering 

om 21:00u. 

 

 

 


